
Výbor sociální a pro zdravotnictví ÚMČ Praha - Vinoř

Zápis z jednání

Komise sociální a pro zdravotnictví ÚMČ Praha – Vinoř

Konáno dne: 6.1.2023 (9:00 – 10:30)
Přítomni: Kateřina Hájková (KH), Ivana Zikmundová (IZ), Helena Švarcová (HŠ), Lea

Šimonovičová (LŠ), Markéta Kilingerová (MK)
Omluveni: nikdo
Hosté: Martin Mach (MM)

Na jednání byly projednány následující body:

1. Předsedkyně komise Kateřina Hájková představila jednotlivé členy komise. Přítomní
členové komise se domluvili, že se budou scházet 1x měsíčně, a to vždy první pátek v
měsíci v 9:00 v kulturním centrum Vincent. Dále KH představila radního pro otázky
sociálně a zdravotní, pana Martina Macha, který se bude dle svých možností účastnit
jednání komise a bude tlumočit návrhy komise radě MČ Vinoř. Externím
spolupracovníkem komise bude paní Petra Lindovská (dále jen PL), která bude pomáhat s
přípravou projektových žádostí v oblasti sociální a zdravotní. Dále KH informovala ostatní
členy, že v součástí agendy této komise bude i integrace cizinců ve Vinoři.

2. Členové komise diskutovali na možnými plány a aktivitami, které by chtěly realizovat v
roce 2023. V rámci diskuse zazněly následující návrhy:

a) týden paliativní péče – propagace domácí péče o terminálně nemocné občany
b) zřízení pozice sociálního pracovníka, který by se věnoval mapování potřeb

seniorů, ohrožených rodin, rizikové mládeže a cizinců, poskytování sociálně
právního pomoci a poradenství

c) spolufinancování paliativní péče pro občany Vinoře
d) zakoupení AED - mobilního defibrilátoru. Komise navrhuje umístit AED v prostoru

vstupu do nákupního střediska NORMA
e) zjištění možnosti míst pro občany Vinoře v Domě s pečovatelskou službou Praha

– Kbely

3. Členové komise diskutovali o budoucím nárustu počtu obyvatel ve Vinoři (spojeným
s novou výstavbou) a s tím související nedostatečnou kapacitou praktických a dětských
lékařů ve Vinoři. Tuto situaci bude třeba řešit cestou navýšení počtu ordinací ve Vinoři.
V nejbližší době je nutné zorganizovat setkání s lékaři, kteří mají ordinaci ve Vinoři a
otevřít diskusi k tomuto tématu.

4. MM navrhl, aby komise v následujícím v roce připravila podklad, který by sloužil jako klíč
pro selekci seniorů, kteří mají nárok na dovážku k obědu zdarma.

5. Integrace ukrajinských rodin – této agendě se věnuje KH, HŠ a MM. Mapují průběžně
potřeby ukrajinských uprchlíků a poskytují jím nezbytnou pomoc s ubytováním, péčí o
děti, zajištění sociální a zdravotnické pomoci. Ve Vinoři funguje dobrovolnická platforma
tzv. patronů, kteří jsou od března 2022 v přímém kontaktu s Ukrajinskými uprchlíky a
zajišťují pro ně potřebnou pomoc. MČ Vinoř dále zaměstnává koordinátorku pro



Výbor sociální a pro zdravotnictví ÚMČ Praha - Vinoř

ukrajinské uprchlíky. Momentálně se ve Vinoři poskytuje pomoc cca 60 osobám s vízem
dočasné ochrany.

6. Předsedkyně informovala členy komise o záměru podat projektovou žádost, která se
týká podpory integrace držitelů dočasné ochrany na lokální úrovni (výzva MV ČR).

7. Vzhledem k přibývajícím informacím o vinořských občanech, kteří se nacházejí v sociálně
náročné situaci, komise diskutovala možnosti, jak pomoci těmto lidem. Zlepšení vidí
komise ve zřízení pozice sociálního pracovníka a dále zpřístupnění potravinové banky a
šatníku pro vinořské občany.

8. Komise schválila na návrh IZ zařazení dvou osob žijících ve Vinoři mezi osoby, kterým
bude dováženo jídlo a poskytnuta nabídka pomoci z důvodu jejich imobility.

Úkoly pro jednotlivé členy:

● Zorganizování setkání s lékaři s praxí ve Vinoři (KH)
● provést inventarizaci zdravotní pomůcek, které MČ Vinoř může zapůjčit seniorům nebo

nemocným osobám (IZ, LŠ)
● zmapovat počet cizinců žijících ve Vinoři (KH)
● doplnit na web informace týkající se zdravotních a sociálních služeb poskytovaných ve

Vinoři (KH)
● zjistit možnost umístění AED v nákupním středisku NORMA (MK)
● ve spolupráci s PL zahájit přípravu projektu v rámci výzvy Ministerstva vnitra ČR (KH, PL)
● představí radě MČ návrh na podání projektové žádosti týkající se zřízení pracovních pozic

v sociální oblasti a dále podání projektové žádosti na podporu aktivit směřujících k
integraci ukrajinských rodin ve Vinoři (MM)

● schůzka se soc. odborem ve Kbelích a s ředitelkou Charity Neratovice h s cílem zjistit
průnik v oblasti zajištění sociálních služeb ve Vinoři (KH, MM)

● Příprava inzerátu a náplně práce pro pozici sociálního pracovníka (KH)
● Informace o složení a fungování komise na webu a Facebooku (KH)

Další jednání komise se uskuteční v pátek 3.3.20233 v 9 hodin ve Vincentu.

Zapsala: Kateřina Hájková, předsedkyně komise


